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Resum d’Informació Independent del Barcelonès Nord
Sant Adrià de Besòs, Badalona i Santa Coloma de Gramenet

Sito Canga:
”Els partits polítics 

tenen l’obligació de 
recompondre el clima”

Xavier Royo, 
almogàver

Sant Adrià.- Sig-
nat un conveni entre el 
consistori i la Fundació 
Roca i Pi per portar a la 
ciutat el projecte Àn-
gels per ajudar als més 
necessitats. Pàg.9.

Projecte 
Àngels a SAB

Sant Adrià.- L’es-
criptor adrianenc Xavier 
Royo, ens parla de la 
seva nova novel·la, “Jo, 
almogàver”, situada en 
part en el Sant Adrià del 
segle XIII. Pàg.12.

Més Feria de Abril
Sant Adrià.- 

Fins el proper 3 de 
maig romandrà oberta 

al Parc del Fòrum la 44 
Feria de Abril de Cata-
lunya, que organitza la 
Federación de Entidades 

Culturales Andaluzas en 
Cataluña (FECAC) i que 
va començar amb un en-
surt. Pàg. 10. 

Candidats a 
l’alcaldia

Sant Adrià.- Repas-
sem els candidats dels 
diferents partits que 
es presenten a les pro-
peres eleccions del 24 
de maig a la ciudad. 
Pàgs.4, 6.

MS

Sant Adrià.- 
Quan ens posem en 

contacte amb ell ens 
diu que ja és història, 
però pensem que la seva 
opinió sobre l’actualitat 
adrianenca sempre és 
atractiva, sobretot a les 
portes d’unes eleccions, 
les primeres en molt 
temps sense que sigui 

cap de llista del PSC. 
Jesús María “Sito” Can-
ga ens parla amb passió 
del seu treball actual en 
el Consorci del Besòs, 
que no li agrada gens 
l’ambient actual entre 
els polítics de la ciutat 
escenificat en els plens 
i de com de trist se sent 
amb alguns moviments 

contra ell i la seva famí-
lia en internet. En una 
entrevista realitzada al 
Museu d’història de la 
immigració de Catalunya 
(MhiC) repassem el pano-
rama electoral a poques 
setmanes de la cita a les 
urnes del proper 24 de 
maig, clau pel futur de la 
ciutat. Pàg.3. 
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Editorial

Opinió

Xavier Royo
escriptor adrianenc

Sant Jordi, una ventada de cultura

Estem atrafegats, ha passat Sant Jordi com una ventada de cultura. El somriure 
de satisfacció encobreix una mica els esforços que ha fet tothom que es dedica 
d’una o altre manera en aquest sector. Ara és el moment de les estadístiques, 
el comentaris, el “què farem” perquè l’any vinent sigui millor, però també és el 
moment dels agraïments.

Per part meva com escriptor novell és llarga la llista de persones a les que hauria d’agrair 
el seu cop de mà. A l’editorial Nova Casa Editorial, que m’ha portat per aquest camí 
desconegut i enrevessat, les distribuïdores, els llibreters dels quals ignoro la majoria però 
vull destacar Saltamarti de Badalona, un professional de cap a peus que ajuda sens dubte 
a que Badalona i també una mica Sant Adrià no es desenganxin de la cultura dels llibres. 
També a la llibreria Mizar de Barcelona que va apostar pels escriptors novells i ens va 
deixar un espai per signar en el rovell de l’ou de la Rambla de Catalunya i que ens va fer 
sentir d’allò més importants.

No voldria deixar-me ningú, les persones de la parada de l’organització ICV de Sant Adrià 
que van escollir i cercar l’obra d’aquest que us escriu “JO, ALMOGAVER” (sobre un jove 
almogàver de Sant Adrià). La parada de la UNESCO plena, gràcies a Déu, de lluitadors, 
antics companys i companyes de jocs del Sant Adrià de masses anys enrere. I potser els 
més importants de tots, els mitjans de difusió com la Motse Sáez de l’Àrea Besòs i la Clara 
Bayo de Badanotis.

Val a dir que mentre era a Sant Adrià signant llibres, el senyor Batlle i el seu Conseller de 
cultura ens van venir a saludar i per posar les instal·lacions de l’Ajuntament a disposició 
de cara a fer algun acte compartit cultural per les festes del poble.

A ben segur sóc massa optimista però m’agradaria que tot adrianenc que pugui llegir la 
novel•la històrica “JO, ALMOGAVER” (sobre un jove almogàver de Sant Adrià) si aquesta 
ha sigut del seu gust, s’identifiqui personalment com l’heroi de la història, s’identifiqui com 
a ciutadà d’un país que durant molts anys fou un país organitzador i vital per l’Europa que 
avui ens envolta i on els veïns de Sant Adrià de Besós, d’aquelles èpoques potser tindrien 
alguna cosa a dir, ja que de sang dels adrianencs pagesos, artesans o clergues se n’ha 
vessat per tots els indrets i camins a la recerca d’uns ideals.

Molt agraït.

Compte enrere

Aquests darrers dies, els diferents partits polítics de la ciutats han omplert alguns dels principals edificis de Sant Adrià d’actes de presentació de candi-
dats. A pocs dies perquè comenci la campanya electoral, tots volen agafar el millor lloc a la línia de sortida per aconseguir més representació al govern 
municipal. Partits consolidats, alguns de nous, tots tenen estudiada l’estratègia per fer-se escoltar, entendre i, finalment, arribar als millors resultats el 
proper 24 de maig. De tot això vam parlar amb l’exalcalde adrianenc, Jesús María “Sito” Canga en una entrevista al Museu d’història de la immigració 
de Catalunya (MhiC). Quan li vam proposar la idea no ho va tenir molt clar, però la seva amabilitat i deferència vers el nostre equip el va fer acceptar. Va 

ser una xerrada llarga, com totes les entrevistes que li hem fet, i han sigut moltes. I distesa. La veritat és que ens van sorprendre algunes de les seves respostes, 
sobretot la sinceritat amb la que ens va explicar els mals moments que va viure al final de la seva vida com alcalde. Ell ho té molt clar: els polítics adrianencs han de 
tornar a recuperar el clima d’entesa que hi havia a la ciutat anys enrere. Les situacions viscudes els darrers anys, amb enfrontaments als plens, baralles personals i 
retrets que en algun cas podrien arribar als tribunals, no beneficien a ningú, ni als governants ni a la ciutadania. Ha arribat el moment de treballar per la ciutat. Això 
ho saben els nostres polítics, que surti qui surti, governi qui governi, a partir del 25 de maig se’ls girarà molta feina. 

En aquest número de l’Àrea Besòs també hem tingut la sort de parlar amb un escriptor adrianenc, Xavier Royo, que acaba de publicar la novel·la “Jo, almogàver”, 
situada en part al Sant Adrià del segle XIII. Tot un luxe, i un misteri perquè aquest fet, que una ciutat tan petita com la nostra, amb tan pocs referents literaris, no 
conegui des del primer minut l’existència d’aquest llibre i d’aquest escriptor. Quan vam parlar amb ell ens va dir que el consistori no li havia ajudat en res i que tot i 
haver-li parlat, no havia aconseguit establir cap mena de relació per fer activitats a la ciutat relacionades amb la seva història. Ell que fa conferències arreu de Ca-
talunya. Sembla ser que gràcies a la seva presència signant llibres a la ciutat el dia de Sant Jordi, l’ajuntament ha obert els ulls i podriem informar-los d’aquí a poc 
d’alguna xerrada entorn “Jo, almogàver” i el Sant Adrià antic al nostre municipi. 

Per acabar, volem avançar-los que el nostre proper número serà un especial eleccions, ple d’entrevistes amb tots els candidats a les municipals. L’objectiu és que 
així, els ciutadans, tinguin una millor idea de qui és qui en el món de la política adrianenca i puguin exercir el vot amb més preparació.    

Joan Rectoret

Todos sabemos lo que es una encuesta. Se toma a un número indeterminado 
de personas y se les hace una o unas preguntas. Según sean las respuestas, 
se hace un cálculo de probabilidades y se intenta dar una respuesta ajustada a 
ello. Depende de la cantidad de encuestados -cuantos más mejor- para que el 
resultado se ajuste a las previsiones.

En tiempo de elecciones siempre hay multitud. Y dicha sea la verdad, dan una idea de 
por donde van los tiros. 

El próximo mayo -electoral para más señas- habrá urnas. Y quiero hacer un vaticinio: habrá 
sorpresas, y gordas, mejor dicho, gordísimas. En ellas, los dos partidos hegemónicos 
hasta ahora -PP y PSOE, o PSOE y PP, como quieran ustedes escribirlo- van a quedar 
“patidifusos”. No se esperan lo que va a ocurrir. Ya no tendrán fácil la alternancia. Habrá 
otros partidos que también querrán tener parte en el festín. 

Y eso es solo el principio. Las autonómicas vienen detrás, y les seguirán dando sofocos.

¿Y Rajoy? Ah, el bueno de Rajoy (don Mariano) se va a quedar petrificado y ninguneado. 
¡Él, que se las prometía tan felices! 

¿Y Catalunya qué? 

¡Bien, gracias! Septiembre promete ser primavera. ¡Sí, sí!

Será la primavera de un nuevo -viejo- país, al que hasta ahora se le ha ninguneado todo. 
Se le ha explotado ignominiosamente, se le ha exprimido e incluso se le ha intentado quitar 
la identidad y el idioma.

Amigo Sancho: cosas veredes.

Hablando en serio         

Encuestas
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“El clima polític que s’està vivint a Sant 
Adrià no és bo per la ciutat”

MS

Entrevista amb l’exalcalde Jesús María Canga, primer secretari del PSC de Sant Adrià i ex-alcalde adrianenc.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Pregunta. Com han 

anat aquests dos anys 
apartat de l’alcaldia? 

Resposta.  Bé. La 
meva situació personal 
era de molt desgast. Des 
del punt de vista polític 
veia que no podia donar 
més i hi havia assumptes 
importants en els quals 
es necessitaven persones 
amb més força. La veritat 
és que tinc la sort d’estar 
situat en un lloc on puc 
seguir fent el que més 
m’agrada, que és treba-
llar per a la comarca. A 
més ara en el Consorci 
del Besòs hem ampliat 
a Santa Coloma i Mont-
cada i Reixac. S’estan 
fent coses importants 
per al territori i em sento 
satisfet. 

P. Se’l veu més des-
cansat.

R. Estava molt mala-
ment. La situació era de 
desgast físic i psíquic. No 
va ser agradable la meva 
sortida i em va molestar 
molt. Després de tants 
anys un espera sortir amb 
tranquil·litat. 

P.  E s  p e n e d e i x 
d’haver-se tornat a pre-
sentar en 2011? 

R. En aquests mo-
ments de reflexió per 
plantejar-me fins i tot 
em plantejo si ha valgut 
la pena aquesta faceta 
d’alcalde. De vegades 
penso que si fos profes-
sor ara estaria en segona 
activitat, potser hauria 
tingut més temps per 
estar amb la família. Però 
després surts al carrer i et 
para la gent i compensa. 

Crec que cada època 
necessita una persona, i 
jo no sóc una persona que 
sàpiga moure’s en el con-
flicte. Hi ha hagut plens 
tibants en els quals he 
tingut discussions amb 
altres regidors i a la nit 
no podia dormir. Tal com 
s’han viscut aquests dos 
últims anys no hagués 
aguantat

P. Per què creu que hi 

ha aquest mal ambient en 
els plens?

R. No ho entenc. Ho 
he parlat amb molta gent, 
tant de bo a Sant Adrià 
el 24 de maig fos demà. 
Perquè l’obligació que 
tenen els partits polítics 
és recompondre el clima. 
El clima que vivim ara és 
el mateix que l’any 90 0 
91. Sant Adrià no guanya 
res amb aquest ambient. 
Recordo que quan vaig 
entrar com a alcalde, fins 
que no ens vam unir no 
ens va fer cas ningú, cap 
institució. 

Sembla mentida que 
la història no ens serveixi 
per aprendre. En aquest 
estat, el que es trasllada 
a la ciutadania és falta 
de convivència, i això no 
interessa. En els plens, 
encara que tinguis les 
teves idees, has de tenir 

un respecte, sobretot a 
la figura de l’alcalde o 
l’alcaldessa. 

P. Com ha viscut la 
marxa d’Isabel Marcuello, 
Fina López, Pepi Pérez i 
Loli Ocaña del PSC?  

R. Sap molt de greu 
perquè són part del meu 
equip, són persones de 
les quals no tindria cap 
paraula negativa durant 
el temps que han estat 
amb mi. Tot el contrari, 
l’única cosa que tinc és 
agraïment.

P. Pot per jud icar 
molt al PSC l’entrada de 
MES?

R. Jo espero que la 
gent valori les coses, en-
tre una candidatura d’un 
partit que, com tots els 
partits que tenen mol-
ta història haurà comès 
errors, però és el partit 
que ha liderat una trans-

formació de Sant Adrià 
que de vegades no som 
prou conscients. El nostre 
partit és un partit amb 
marca, en un moment di-
fícil, és evident, però amb 
un candidat en el qual ens 
hem bolcat. 

P. La possible en-
trada de més partits a 
l’ajuntament, és bo o 
dolent per a la ciutat?

R.  Tot el que és de-
mocràtic és bo. Totes 
les candidatures que es 
presenten ho fan amb la 
intenció de fer el millor 
per a la ciutat. Algunes 
són molt novells i ne-
cessitaran, si la ciuta-
dania els dóna suport, 
un temps per posar-se 
a punt. No sé si són 
moments per poder-nos 
permetre aquest luxe, 
però si és democràtic, 
benvingut sigui.

Però veus els movi-
ments que estan fent els 
partits i està clara la seva 
ambició per tenir repre-
sentació. Per exemple, si 
mires la candidatura de 
CiU, clarament t’adones 
que el seu objectiu és 
aconseguir els vots que 
a Sant Adrià Nord acon-
segueixen en les autonò-
miques. Però Sant Adrià 
té molts barris. Però, 
bé, les persones que ha 
fitxat, com me les esti-
mo, no puc dir res dolent 
d’elles. 

ICV-EUiA era una 
força que es veia que 
nosaltres baixàvem i ells 
pujaven. Ara es troba 
amb Sant Adrià en comú, 
que si treu vots a algú els 
hi treurà a ICV-EUiA. 

Al PP li toca baixar, 
però els seus votants són 
molt fidels i estan repar-
tits pels barris. 

Està el dubte de Ciu-
tadans, que són els grans 
desconeguts, però me-
diàticament se’ls està do-
nant molta importància.

I després està Plata-
forma x Catalunya, que 
no sabem què passarà 
amb ells, si la deteriora-
ció interna que ha tingut 
els afectarà. Va passar 
el tall perquè va haver-hi 
57% d’abstenció, i en 
les següents eleccions va 
baixar en vots.

P. I ERC?
R. ERC per naturalitat 

entrarà. Sant Adrià no és 
un municipi amb un auge 
independentista fervorós, 
però sí que s’ha notat un 
cert auge de persones 
que aposten per la inde-
pendència des del punt 
de vista democràtic. 

P. Surti qui surti, un 
dels temes pendents de 
la ciutat és el front lito-
ral. Què creu que hauria 
de fer-se en aquests te-
rrenys?

R. Per a mi, en les 
tres xemeneies ha d’anar 
un equipament de prime-
ra línia amb un potencial 
important des del punt 
de vista cultural. El pro-
blema és que hem de 

trobar un receptor, perquè 
sinó Endesa quan s’acabi 
el desmantellament ens 
dirà que no vol saber 
res ni del manteniment 
ni de la seguretat. Per 
això cal trobar urgen-
tment un receptor per a 
la sala de turbines i les 
tres xemeneies, que no 
pot ser l’ajuntament de 
Sant Adrià perquè no té 
capacitat econòmica per 
això

P. Li afecten els co-
mentaris a facebook que 
li acusen d’irregularitats 
en la concessió de les pis-
cines del Marina Besòs?

R. Considero que la 
campanya de deterioració 
personal que se m’està 
fent, no solament a la 
meva persona sinó amb 
rumors cap als meus fills, 
és totalment injusta. 

P. Hi ha gent que pen-
sa que va dimitir perquè 
no li esquitxés aquest 
tema.

R. Mira, han presen-
tat denúncies i no les hi 
han acceptat en cap lloc 
perquè no tenen res que 
denunciar. Però el que em 
sap més greu és la utilit-
zació política que s’ha fet 
de tot això. El veure que 
persones de Sant Adrià 
han fet d’antena repetido-
ra sense preguntar res, és 
el que més mal m’ha fet. 
Em sap molt greu, i ho 
estic passant malament 
perquè no és just.

P. Però està tranquil?
R. Tranquil perquè 

no hi ha res? Sí, però 
estic molt dolgut. Diuen 
que els personatges pú-
blics hem de passar per 
aquestes etapes. Quan 
vaig entrar en la política 
em van dir que era massa 
feble, i mira si sóc inútil 
que vaig trigar 18 anys a 
adonar-me,

 

Sito Canga, al Museu d’història de la immigració de Catalunya (MhiC).

Entrevista completa:
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Callau presenta la seva 
candidatura pel PSC

MS

Sant Adrià.-
El divendres 17 d’abril 

el Partit Socialista de Sant 
Adrià de Besòs va presen-
tar a l’Ateneu Adrianenc, 
davant més de 200 perso-
nes, la seva candidatura a 
les eleccions municipals 
del proper maig.

A l’acte encapçalat 

per Joan Callau, alcal-
dable del PSC de Sant 
Adrià, i Sito Canga, pri-
mer secretari del PSC a 
Sant Adrià, van acom-
panyar el primer secretari 
del PSC Miquel Iceta, i 
l’Eurodiputat Javi López. 

La llista socialista, 
encapçalada per Joan Ca-
llau, confia en els homes i 
dones que estan presents 

en l’actual govern muni-
cipal: Filo Cañete, Juan 
Carlos Ramos, Ruth Soto, 
José Luis Martínez, Pedro 
Rivero i Hugo Ferrer. 

JP

PC
 d

e sustitución
*

Chuso García Bragado, 
candidat del PP a SAB

MS

Sant Adrià.-
Chuso García Braga-

do, atleta professional i 
actual portaveu del PP 
a l’Ajuntament de Sant 
Adrià, repetirà com a 
candidat dels populars a 
les eleccions municipals 
del 24 de maig.

Tanmateix, el PP de 

Sant Adrià presenta una 
llista renovadora amb ca-
res noves. Andreu Marin, 
jurista-politòleg i excap 
d’Opinió del diari El Juris-
ta, serà el número dos.

L’empresari Manuel 
Moro ocuparà el tercer 
lloc mentre que en el 
quart repetirà l’actual 
regidora, Desiree Aguilar. 
El número cinc recaurà en 

l’advocada Toñi Borrallo.
La campanya del PP 

es vertebrarà en millorar 
la seguretat a tots els 
barris, i la baixada dels 
principals impostos.

MS

La candidatura d’ICV-
EUiA prioritza les persones

MS

Sant Adrià.-
El passat 25 d’abril 

ICV-EUiA va presentar 
a l’Ateneu Adrianenc la 
candidatura que conco-
rrerà a les properes elec-
cions municipals i que 
encapçala l’actual regidor 
i portaveu a l’Ajuntament 
de Sant Adrià, Gregorio 

Belmonte. En els números 
2 i 3 també repeteixen 
Gregorio Camacho i Irene 
Aldabert.

Belmonte va explicar 
els grans eixos del progra-
ma de la coalició centrats, 
en primer lloc, en la millo-
ra de les polítiques de par-
ticipació, transparència 
i bona gestió. En segon 
lloc, es va referir a les 

polítiques de desenvolu-
pament dels barris i a les 
propostes de la coalició 
pel front litoral i l’espai 
públic, concebut com es-
pai de convivència.

ICV-EUiA

Llista de CiU plena 
d’independents

MS

Sant Adrià.-
El passat 25 d’abril 

ICVXavier Soley ha con-
figurat una llista formada 
per nombrosos indepen-
dents que s’han sumat 
al projecte de ciutat i de 
país. En el número 2, Nú-
ria Arnau, advocada i ex 
cap de llista d’ERC en les 

dues darreres eleccions 
municipals; en el 3, Xa-
vier Lladó, fins ara coor-
dinador local de l’ANC de 
Sant Adrià; en el 4, Sal-
vador Aragall, assessor 
jurídic empresarial i antic 
regidor local del PP; en el 
5, Elvira Roqueta, pintora 
vinculada al món de la 
formació artística; en el 
6, Marce Alvarez, promo-

tor del festival de jazz de 
Sant Adrià; en el numero 
7, de Joel López, presi-
dent i cap de colla dels 
castellers de Sant Adrià, 
que és economista.

JP
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Área 96 Computer - C/ Andreu vidal, 25 - Sant Adrià de Besòs -Tel. 93 462 18 63 
info@area96computer.com - www.area96computer.com Horario: Lunes a Viernes de 9:30h a 14h  y de 16h a 20h

La informática fácil en Sant Adrià

REPARACIÓN Y VENTA
- Reparación y venta de ordenadores - Ampliación de equipos y periféricos
- Configuraciones personalizadas  - Servicio técnico a domicilio
- Material Informático    - Recuperación de datos
- Limpieza de virus    - Mantenimiento integral de empresas
- Creación de páginas web   - Consolas y videojuegos (PS3,X-box,WII,NDS,PSP...)
- Reparación de móviles   - etc...
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PC
 d

e sustitución
*

48h

Si la reparación dura más de 48horas, te prestamos un PC.
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Rubèn Arenas encapçala 
la llista d’ERC

MS

Sant Adrià.-
ERC Sant Adrià va 

presentar la seva can-
didatura a la ciutada-
nia el passat 13 d’abril. 
Rubèn Arenas, llicenciat 
en farmàcia, encapçala 
la llista. El segueixen 
Antoni Vélez. president 
de la secció local d’ERC; 

Gemma Pla, Jordi Borràs 
i Pol Carrión.

Tots cinc van parlar 
sobre alguns dels temes 
que centraran el seu pro-
grama electoral. Com, 
el riu, l’abocador a l’aire 
lliure que són algunes zo-
nes de la via del tren, i en 
la necessitat de millorar 
la neteja, el civisme i la 
segureatat de la ciutat. 

Finalment els repu-
blicans van defensar la 
no cessió de territori a 
l’ajuntament de Barcelo-
na, com alguns terrenys 
de La Catalana. 

ERC

La llista de MES amb 
Marcuello al capdavant 

MS

Sant Adrià.-
Moviment d’Esquerres 

va presentar la seva llista 
per a les properes muni-
cipals sota l’eslogan “Vo-
lem més per Sant Adrià”. 
Isabel Marcuello encapça-
la la llista seguida de Juan 
Vizcaino, Fina López, Loli 
Ocaña, Salvador García, 

Eduardo Fernández, Pepi 
Pérez, Oriol Senar, Oscar 
Sánchez i Montserrat 
Viñas, en els primers 10 
llocs de la llista. 

Per la candidata. Isa-
bel Marcuello, “aquest 
és el millor equip pos-
sible per construir una 
ciutat més justa, soli-
dària, eficient i sosteni-
ble” des del socialisme 

catalanista, progressista i 
d’esquerres. L’equip està 
format per professors, 
experts en serveis socials, 
periodistes i enginyers.

JP

Joan Belda, cap de llista 
de Sant Adrià en comú

MS

Sant Adrià.-
La formació municipa-

lista Sant Adrià En Comú 
va escollir l’ordre dels 
seus representants per 
a les properes eleccions 
municipals en un procés 
de primàries obertes a la 
ciutadania.

Joan Belda encapçala 

la llista seguit de Basilio 
Perona, Dolores Murillo, 
Marc Alloza, María Tello, 
Alejandro Benito, Fernando 
Santacruz, Nieves Navarro, 
Jordi Vela, Alicia Vila, 
Carlos Vicente Ortuondo, 
Juan Moreno, Matilde 
Báez, Jorge Rodríguez, 
Elisabeth Torres, Ferran 
Batlle, Francisco Terrones, 
Mercedes Delgado i José 

Ramos. La llista està for-
mada per ciutadans i ciu-
tadanes de Sant Adrià amb 
experiència en l’activisme, 
l’associacionisme i la polí-
tica assembleària.

SANT ADRIÀ EN COMÚ

Ciutadans es presenta 
amb Pedro Sánchez

MS

Sant Adrià.-
La sala d’actes de la 

biblioteca pública Sant 
Adrià va ser l’escenari el 
passat 24 d’abril de la 
presentació de l’alcaldable 
de Ciutadans en aquesta 
localitat, Pedro Sánchez. 
L’acte va comptar també 
amb les intervencions de 

Lola Rodríguez, número 
quatre de la llista de C’s, 
Óscar Marjalizo, número 
dos, i Jordi Canyes.

Sánchez va destacar 
la importància que té per 
a Sant Adrià de Besòs 
disposar d’un projecte de 
ciutat que vertebri totes 
les actuacions al municipi 
i la necessitat de renovar 
un consistori acomodat i 

anquilosat per recuperar 
el dinamisme que neces-
sitem per construir “una 
ciutat per viure i treballar, 
a la que ens podem sentir 
a gust”.

CIUTADANS
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Protecció Civil presenta 
el seu nou vehicle

Redacció

Sant Adrià.-
Aprofitant el dia de 

Sant Jordi, Protecció Ci-
vil Sant Adrià ha volgut 
presentar a la ciutadania 
adrianenca el seu nou 
vehicle, que van rebre 
ahir després de dos anys 
d’espera. Amb la presèn-
cia de l’alcalde, Joan 
Callau, i de diversos re-
gidors, el cos de volunta-
riat adrianenc també ha 
explicat els ciutadans que 
s’acostaven a la plaça de 
la Vila la seva feina diària i 
els ha donat algun consell 
per prevenir accidents.

El nou vehicle és una 
furgoneta pel trasllat i 
mobilització de recur-
sos. Està equipada amb 
nou places, material de 
logística, equipaments 
de protecció individual, 
desfribilador i un maletí 
de primers auxilis.

Amb aquest nou ve-
hicle, Protecció Civil, que 
actualment formen 21 
voluntaris, millorarà el seu 
servei ja que, fins ara, i 
durant dos anys, només 
disposaven d’un vehicle 
amb 3 places, equipat 
amb una motobomba 
amb dipòsit de 600 li-
tres, mànegues, extintors, 
motoserres, equips de 
seguretat i protecció, 

etc. També disposen de 
bicicletes per traslladar 
efectius.

Tot i aquesta situació 
continuada durant dos 
anys, Protecció Civil Sant 
Adrià ha continuat la seva 
activitat col·laborant en 
diferents actes al muni-
cipi i a altres localitats. 
Activitats com un simula-
cre de terratrèmol a Sant 
Fost de Campsentelles, 
una trobada de vehicles 
d’emergència a Pineda 
de Mar, la col·laboració 
en la cursa popular de 
Vilanova del Vallès o el 
Congrés Internacional de 
Catàstrofes d’Alcorcón. 
A més, aquest proper cap 
de setmana, participaran 
a la Jornada Nacional de 
Voluntariat de Protecció 
Civil a Torrelodones.

També van organitzar 
la passada setmana una 
jornada sobre prevenció 
d’accidents domèstics 
que va comptar amb la 
participació del bomber 
professional Jordi Pérez, 
qui va explicar com evitar 
aquesta mena d’accidents 
i com és d’important tru-
car al 112 quan es detecti 
fum o foc.

A la jornada també 
va participar Rafa Olalla, 
un bomber supervivent 
d’una explosió de gas a 
Santa Coloma de Grame-

net l’any 2006. Rafa, que 
va haver de passar diver-
ses vegades pel quiròfan 
perquè li reconstruissin 
la cara, va explicar la 
seva història, com ho va 
escriure al seu llibre “69 
tornillos y ahora qué?”. 
L’acte va comptar amb 
la col·laboració del con-
sistori adrianenc, l’Obra 
Social “la Caixa”, l’Àrea 
Besòs i els voluntaris del 
cos adrianenc.

La jornada va ser tot 
un èxit, i Protecció Civil 
organitzarà altres jor-
nades en col·laboració 
amb Rafa Olalla desti-
nades a ajudar els més 
vulnerables dels nostres 
ciutadans.

Des de Protecció Civil 
Sant Adrià volen agrair la 
confiança dels ciutadans 
i l’aposta en ferm de 
l’Ajuntament adrianenc i 
de la Direcció General de 
Protecció Civil de Cata-
lunya. I, sobretot, agrair 
el temps dels voluntaris i 
valorar el seu sacrifici per 
la ciutat sense voler rebre 
res a canvi.

Entra en vigor 
l’Ordenança reguladora 
del bon ús de l’espai 
públic i del bon veïnatge

Redacció

Sant Adrià.-
L’Ordenança del bon 

ús de l’espai públic i el 
bon veïnatge de Sant 
Adrià, que es va aprovar 
inicialment en el ple del 
passat mes de gener en-
trarà en vigor el proper 
30 d’abril.

Sant Adrià compta 
a partir d’ara amb una 
nova eina al servei del 
civisme  i la convivència, 
que té com a fita assolir 
una ciutat millor. La nova 
normativa  regula de ma-
nera específica tant la re-
lació dels ciutadans amb 
l’espai públic (mobiliari 
urbà, places, carrers...) 
com la relació de respecte 
mínim que ha de presidir 
les relacions entre veïns.

L’ordenança s’estruc-
tura en tres grans blocs.  
El primer, tracta sobre 
l’espai públic: carrers, pla-
ces, platges, riu, mobiliari 
urbà, edificis municipals 
i tots aquells espais de 
lliure accés que compar-

teixen tots els adrianencs 
i adrianenques.

El segon, es refereix 
a les relacions veïnals, i 
determina els límits entre 
el dret a viure en llibertat 
i el respecte al descans i 
als drets del altres. 

El tercer, estableix 
el règim sancionador. 
Concreta la tipologia 
d’accions punibles i les 
seves sancions associa-
des o, si s’escau, les 
possibles accions socials 
substitutives.

L’ordenança recull 
aspectes nous, que no 
estaven regulats,  i aple-
ga altres que ho esta-
ven però disseminats 
en ordenances secto-
rials (per exemple, la 
d’ordenança d’animals, 
la de sorolls, etc.). Així 
sanciona l’emissió de 
sorolls que perjudiquen el 
descans dels veïns, deixar 
les caques dels gossos 
a les vies públiques i als 
parcs infantils, no portar 
els gossos lligats i amb 
morrió en els espais pú-

blics, deixar trastos vells 
i mobles al carrer fóra 
d’horari, etc. 

En quant al règim 
sancionador, es es refo-
rça el paper de l’agent 
de policia per decidir la 
multa, sempre que les 
accions o omissions de-
tectades perjudiquin els 
interessos generals o de 
terceres persones.

S’estableixen tres ti-
pus d’infraccions:  lleus, 
amb multes mínimes de 
150 € i fins a un import 
màxim de 600 €; greus, 
amb sancions entre 600€  
i 1.500 € i molt greus, 
amb multes que van dels 
1.500 € a 3.000 €. També 
s’ofereix la possibilitat 
de reparar el dany amb 
treballs comunitaris.

Després de dos anys d’espera, el cos de voluntaris millorarà molt el seu 
servei a la societat.

JP

L’acte de presentació del nou vehicle va comptar amb la presència de l’alcalde, Joan Callau.

Es vol garantir el civisme i la convivència i fer de Sant Adrià una ciutat 
amable, acollidora i sostenible.

Més informació:

La T4 i la T5 augmenten 
la freqüència de pas i la 
T6 la disminueix

Redacció

Sant Adrià.-
La parada Central 

Tèrmica, de les línies T4 
i T6 ha passat a dir-se 
Port Fòrum. Aquest canvi 
és degut a una petició 
que l’Ajuntament de Sant 
Adrià de Besòs va fer a 
l’Autoritat del Transport 

Metropolità (ATM).
D’altra banda, es 

modifiquen les freqüèn-
cies de pas de les línies 
T4, T5 i T6 els dies fei-
ners. D’aquesta manera, 
es canvien els horaris 
per adaptar les freqüèn-
cies de les tres línies a 
la demanda de viatgers 
actual.

Així, la T4 tindrà més 
tramvies circulant entre 
les 10 h i les 13 h i la línia 
T5 tindrà millor freqüèn-
cia de pas durant la major 
part del dia, entre les 7 
h i les 21 h. Per contra, 
la línia T6, amb menys 
viatgers, adapta la seva 
freqüència i hi circularan 
menys tramvies.
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Conveni per portar el 
projecte Àngels de la 
Fundació Roca i Pi a 
Sant Adrià

Redacció

Sant Adrià.-
El passat 24 d’abril, 

es va signar un conveni 
per tal de posar en marxa 
el projecte Àngels en el 
municipi de Sant Adrià. El 
Projecte Àngels va néixer 
el setembre de 2010 fruit 
de la col·laboració entre 
l’Ajuntament de Badalo-
na, la Fundació Roca i Pi, 
el Gremi d’Instal·ladors 
del Barcelonès Nord i Baix 
Maresme-AEMIFESA i, 
l’avui desaparegut, Insti-
tut Gaudí de la Construc-
ció, amb dos objectius. 
Per una banda, garantir a 
persones grans en situa-

ció de dependència i de 
manca de recursos o a 
famílies en risc d’exclusió 
social, millores en el seu 
habitatge mitjançant 
obres de reforma, millora 
de les instal·lacions, mun-
tatge d’ajudes tècniques 
o petites intervencions.

I d’altra, fomentar la 
formació i l’ocupació de 
persones en atur, espe-
cialment joves, per a què 
puguin desenvolupar una 
activitat professional.

El projecte Àngels 
Sant Adrià centrarà les 
seves intervencions en 
aquelles persones i fa-
mílies que no poden ser 
ateses en el marc d’altres 

projectes de rehabilitació 
d’habitatges que actual-
ment es porten a terme 
al municipi. Comptarà 
amb el suport de dos 
treballadors contrac-
tats mitjançant un Pla 
d’Ocupació i l’aportació 
dels equips de mante-
niment de la Fundació 
Formació i Treball. An-
gels - Empresa d’Inserció 
assumirà la coordinació 
tècnica i la coordinació 
amb els serveis socials 
bàsics municipals per 
valorar les intervencions 
que es proposaran per 
part dels professionals 
que identificaran les di-
ferents necessitats.

Lliurats els VII Premis 
Ciutat de Sant Adrià

Redacció

Sant Adrià.-
El passat 26 d’abril es 

van lliurar a la plaça Gui-
llermo els vuitens Premis 
Ciutat de Sant Adrià.

Els premis atorgats 
per les entitats, en l’àmbit 
cultural han estat per 
l’Arxiu històric i centre 
de documentació del ba-

rri de La Mina i per Ana 
Estarlich. En esports i 
lleure el premi ha estat 
pel Club Natació Sant 
Adrià, i per Antonio Mon-
tes. En societat activa 
els premiats han estat 
l’Associació de Vidues de 
Sant Adrià i Bruno Náje-
ra. Per últim, en l’àmbit 
de societat activa, els 
premis van ser atorgats 

a SOS Huellas Barcelona 
i Montse Rovira. El premi 
dels ciutadans va ser per 
Pascual Castellano, per la 
seva participació activa al 
barri del Besòs.

Els premis atorgats 
per l’alcalde van ser per 
José Delgado, Silvia 
Díaz, Cristóbal Gonzá-
lez, Marcelino Álvarez i 
Luis Raluy.

COMUNICACIÓ SAB
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La 44 Feria de Abril arrenca a caminar al 
Fòrum amb ensurt inclòs

Montse Sáez

Sant Adrià.-
El 24 d’abril es va in-

augurar la 44 edició de la 
Feria de Abril de Catalunya, 
que romandrà oberta en el 
Parc del Fòrum fins a diu-
menge que ve, 3 de maig. 
En la inauguració van estar 
presents, entre uns altres, 
els alcaldes de Barcelona i 
Sant Adrià de Besòs, Xa-
vier Trias i Joan Callau. En 
el seu discurs, l’alcalde de 
Barcelona, Xavier Trias, 
va manifestar també que 
estava molt content de 
poder col·laborar amb 
Sant Adrià en aquesta 
Feria i en moltes altres 
coses més, perquè som 

ciutats veïnes”.
Per la seva banda, 

l’alcalde adrianenc Joan 
Callau, també va mos-
trar la seva satisfacció 
d’inaugurar la Feria, so-
bretot pels terrenys en 
els quals està situada, 
“que són un exemple 
de recuperació. Es van 
refer en col·laboració 
amb l’ajuntament de Bar-
celona basant-nos en el 
respecte, la tolerància, 
un bon exemple que la 
col·laboració entre insti-
tucions té la seva recom-
pensa, com el campus 
universitari”.

El gran ensurt es va 
viure poques hores des-
prés de la inauguració de 

la Feria de Abril. Rondant 
la mitjanit, l’atracció ano-
menada Rana Show va 
fallar i dues germanes, de 
28 i 19 anys, van sofrir 
ferides. La major va ser 
ingressada a l’Hospital 
del Mar amb traumatisme 
cranioencefàlic i una frac-
tura en el peu. La menor 
va ser atesa en el mateix 
recinte del Real per una 
contusió. 

MANUEL ARCE

Tant Trias com Callau valoren molt positivament la col·laboració entre Barcelona i Sant Adrià.

Un moment de la inauguració de la 44 Feria de Abril de Catalunya, que va comptar amb la presència, 
d’esquerra a dreta, del president de la FECAC, Daniel Salinero, l’alcalde de Barcelona, Xavier Trias, el de 
Sant Adrià, Joan Callau, el delegat de Govern, Fernando Brea, i el delegat de la Junta, Xesco Gomar. 
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El CERCAT convoca els 
concursos de fotografia 

Redacció

Sant Adrià.-
El Centro de Estudios 

Rocieros y Cultura Anda-
luza en Cataluña (CER-
CAT), amb seu a Sant 
Adrià, ja ha fet públiques 
les bases del seu Concurs 
de Fotografia Rociera, que 
en 2015 arriba a la seva 
novena edició. A més, 
com ja fes l’any passat, 
ha convocat la segona 
edició del Concurs de 
Fotografia Feria de Abril a 
Catalunya. Tots dos cer-
tàmens compten amb la 
col·laboració especial de 
la Federación de Entida-
des Culturales Andaluzas 
en Cataluña (FECAC), la 
revista Raíces Andaluzas 
i l’Agrupació Fotogràfica 
Sant Adrià, i el patrocini 
de Manzanilla La Guita, 
Pagua i Íbera Gin.

Per al concurs foto-

gràfic de la Feria es po-
dran presentar imatges 
de la Feria de Abril en 
qualsevol de les seves edi-
cions, incloent qualsevol 
activitat que se celebri en 
el Real durant els dies de 
Feria. Es repartiran tres 
primers premis, dotats 
amb 150 euros, 100 euros 
i 50 euros cadascun, i un 
accèsit de 50 euros.

En el concurs de fo-
tografia rociera s’han es-
tablert, com en l’edició 
passada, dues categories: 
Romiatge del Rocío, que 
inclou tots els actes ro-
cieros com el Romiatge 
del Rocío, canvis de vara, 
pregons rocieros, peregri-
nacions, etc, així com les 
fotografies realitzades a 
les germandats establer-
tes a Catalunya que rea-
litzen actes marians en el 
Romiatge d’Almonte; i Ca-
talunya confrare, categoria 

referida a l’expressió de 
cultura i fe que realitzen 
les germandats de Passió 
en territori català. En ca-
dascuna d’aquestes ca-
tegories es repartiran tres 
primers premis, dotats 
amb 150 euros, 100 euros 
i 50 euros cadascun, i un 
accèsit de 50 euros.

Poden presentar-se 
cinc obres per autor i tema. 
Les fotografies per a tots 
dos concursos han de ser 
arxius jpg, tenir una gran-
dària mínima en la seva 
part més llarga d’1.024 
píxels, i el pes de l’arxiu no 
ha de passar d’un màxim 
de 5 Megabytes (Mb)

El calendari per a tots 
dos concursos és el ma-
teix. Es poden enviar 
fotografies fins al 20 de 
juny. El jurat es reunirà 
per decidir els guanyadors 
el 30 de juny, i els premis 
es lliuraran el 4 de juliol.

El projecte Implic’art 
promou la cooperació 
amb l’entorn com 
a metodologia 
d’ensenyament

Redacció

Sant Adrià.-
L’Inst itut Manuel 

Vázquez Montalbán amb 
la col·laboració de la Re-
gidoria d’Educació de 
l’Ajuntament de Sant 
Adrià està desenvolupant 
el projecte Implic’art, una 
mostra de noves meto-
dologies d’ensenyament 
de  coope rac ió  amb 
l’entorn. En la iniciati-
va, que forma part del 
programa Aprenentatge 
Servei que es porta a 
terme en aquest centre 
d’ensenyament, hi parti-
cipen un grup d’alumnes 
de 4t d’ESO amb dificul-
tats d’aprenentatge.

El projecte inclou 12 
h setmanals d’estades en 
empreses, que l’alumnat 
ja ha fet durant el primer 
i segon trimestre del curs 

escolar, estades en enti-
tats socials del municipi i 
un projecte d’intercanvi 
amb gent gran que es 
realitzaran durant aquest 
tercer trimestre. A més 
a més, l’empresa social 
ImpactaT Teatre, fa dues 
hores a la setmana de 
teatre social on aquests 
alumnes hi participen.

Les entitats socials 
que hi col·laboren en 
el projecte són PES-La 
Mina Grupo Unión, A.J. 
Barnabitas, Aldeas In-
fantiles, Centre Obert 
Les Fades i Casal dels 
Infants. Es tracta de 5 
centres que treballen 
amb infants amb neces-
sitats socioeconòmiques 
del municipi i que ja han 
començat a acollir, a les 
tardes, a un o dos alum-
nes d’aquest grup de 4t 
d’ESO i també impar-

teixen un conjunt de ses-
sions teòrico-pràctiques 
sobre habilitats socials, 
personals i voluntariat.

El treball amb la gent 
gran es fa al Punt Òmnia 
de la Mina, i té com 
a objectiu l’intercanvi 
socio-educatiu entre jo-
ves i avis de la ciutat 
en el marc del projecte 
Dóna’m memòria.

L’Ajuntament de Sant 
Adrià fa el seguiment de 
l’alumnat, a través de la 
Regidoria d’Educació, i 
coordina el treball amb 
els avis i àvies a través 
de la Regidoria de Benes-
tar i Famílies.

Implic’art és un exem-
ple de la col·laboració de 
diferents agents socials 
i administracions per tal 
d’unir esforços i donar un 
millor suport a col·lectius 
amb dificultats.

En aquesta iniciativa, impulsada per l’Institut Manuel Vázquez 
Montalbán, hi participa alumnat de 4t d’ESO.

Arriba la IX Fira de 
Comerç al Carrer

Redacció

Sant Adrià.-
Els dies 16 i 17 de 

maig se celebrarà, a la 
plaça de la Vila, la IX 
Fira de Comerç al Carrer, 
promoguda per l’Àrea 
de Promoció Econòmica 
de l’Ajuntament de Sant 
Adrià de Besòs, la Dipu-
tació de Barcelona i les 
associacions de comer-
ciants del municipi.

Durant els dos dies, 
de 10 a 21 h, els come-
rços que hi participen ofe-
riran els seus productes 
alhora que es duran a ter-

me tot tipus d’activitats 
artístiques, esportives i 
lúdiques.

El dissabte hi haurà 
una sessió de perruqueria 
a càrrec de les alumnes 
del taller de perruqueria 
i estètica del programa 
de Llei de barris, una 
masterclass, a càrrec 
d’Aerodance Escola de 
Kidfit (11.30 h), una mas-
terclass Zumba, a càrrec 
de Quality Dance Studio 
(12:30 h), i altres.

Pel que fa al diumen-
ge, hi haurà una sessió 
d’estètica a càrrec de 
les alumnes del taller 

de perruqueria i estèti-
ca del programa de Llei 
de barris, exhibicions de 
balls a càrrec d’Escola de 
Dansa 2001, únic centre 
al municipi registrat per 
als exàmens de la Royal 
Academy of Dance, i au-
toritzat per la Generalitat 
de Catalunya (11 h), una 
exhibició de Taekwondo a 
càrrec del Gimnàs Song 
Duck I (12 h), etc.

Sant Adrià Consulting

Tel.  93 462 70 16 - 93 462 01 36
Fax 93 381 54 50

Av. Catalunya, 77  
08930-Sant Adrià de Besòs Barcelona-España

FISCAL CONTABLE LABORAL 
JURÍDICO SEGUROS
GESTIONES INMOBILIARIAS

 EXTRANJERÍA

w w w . s a n t a d r i a c o n s u l t i n g . c o m
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“Sant Adrià té una sèrie de coses que no 
s’han sabut valorar”

MS

MÉS DE 50 ANYS AL VOSTRE SERVEI
Cafeteria - Venda de Café - Pastisseria Artesanal

Avda. Catalunya nº 24 - Sant Adrià de 
Besòs - Tel. 93 462 28 33

Entrevista amb l’escriptor adrianenc Xavier Royo, autor de la novel·la històrica ambientada en part a Sant Adrià “Jo, almogàver”.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Ens trobem al centre 

de la ciutat de Barcelona. 
Xavier Royo viu des de fa 
uns quants anys a la Ciu-
tat Comtal, però encara 
li tiren, i molt, les arrels 
adrianenques. Per això ho 
va tenir molt clar quan 
va començar a escriure 
la seva nova novel·la, 
“Jo, almogàver”. El seu 
protagonista, Adrià, havia 
de ser adrianenc. El llibre 
comença amb aquestes 
paraules: “Em dic Adrià 
Puig i Boix, i sóc almo-
gàver. Formava part de la 
milícia d’en Roger de Flor. 
Vaig néixer a Catalunya, 
en un esquitx de vila que 
li diuen Sant Adrià de 
Besós, l’any 1276, molt 
a prop de la muralla est 
de Barcelona, amb accés 
a la ciutat per la porta de 
Santa Eulàlia”. Parlem 
d’història, de Sant Adrià, 
de lluites de poder, històri-
ques i contemporànies, i 
de novel·la històrica. 

Pregunta. En poques 
paraules, qui és Xavier 
Royo? 

Resposta. Vaig néixer 
a Sant Adrià en una fa-
mília arrelada a la ciu-
tat. Teníem una empresa 
d’oli centenària i allà vaig 
créixer. Inclús vaig ser un 
dels fundadors de l’equip 
d’handbol de Sant Adrià. 

Fa uns anys vaig venir a 
viure a Barcelona però a 
Sant Adrià és on tinc les 
meves arrels. 

P. Com va començar 
a escriure?

R. A la jubilació to-
thom treu els afanys que 
tens a la vida. Professio-
nalment ja havia escrit 
una mica perquè feia la 
difusió de l’empresa, i 
quan em vaig jubilar vaig 
autoeditar-me un llibre 
sobre les cognoms de la 
meva família. La gent no 
va protestar massa, sem-
bla que va agradar, i vaig 
decidir tirar endavant la 
història que tenia al cap. 

P. Sobre els almo-
gàvers. 

R. Sí, nosaltres quan 
estudiàvem història de 
petits, ens descrien als 
almogàvers en poques 
frases dient que eren uns 
catalans que havien anat 
a Sicília, a Bizanci, i ha-
vien fet les mil i una, eren 
molt bèsties i tothom els 
hi tenia molta por. Fins 
fa pocs anys a Grècia 
hi havia uns comentaris 
sobre els catalans perquè 
fessin por als més petits. 
El que nosaltres dèiem 
el papu.

Vaig començar a 
investigar per les bi-
blioteques. Vaig anar a 
Saragossa, perquè els 
almogàvers venien tam-

bé del Regne d’Aragó, 
però no vaig trobar gens 
d’informació. Sort que 
aquí, a Barcelona, sí n’hi 
ha bastant i també per 
internet. Sobretot vaig 
agafar les obres de Ra-
mon Muntaner, que era el 
cronista dels almogàvers. 
A més, com a curiositat, 
et diré que havia estat 
vivint molts anys a Ba-
dalona.

Sempre havia pensat 
que el protagonista havia 
de ser de Sant Adrià? A 
sobre es diu Adrià.

R. Sí, perquè les 
arrels a mi m’han tirat 
molt sempre. Vam venir 
a Barcelona pels fills, per-
què tinguessin els estudis 
més a prop, una mica 
forçat per les circums-
tàncies. Però el meu pen-
sament sempre està allà 
i el protagonista havia de 
ser adrianenc perquè crec 
que Sant Adrià continua 
tenint unes postes de sol 
increïbles. Sant Adrià té 
una sèrie de coses que 
no s’han sabut valorar. 
Per això volia que el pro-
tagonista fos adrianencs 
i estigués orgullós de 
ser-ho.

P. Quines coses té la 
ciutat que no s’han valo-
rat prou?  

R. Sant Adrià és un 
poble que es va espatllar 
a mida que va arribar 
la industrialització. Però 

encara amb la industrialit-
zació teníem unes platjes 
on hi anàvem les famílies, 
teníem els “merenderos”, 
i s’aprofitava molt l’espai. 
Però quan es van instal·lar 
les indústries a primer 
línia de platja allò es va 
acabar. Ens vam matar el 
que podria ser el turisme 
i ens vam convertir en 
ciutat dormitori. Després 
han vingut les recupera-
cions progressives però 
el que érem abans, un 
autèntic poble, ens ho 
van fer malbé.

P. Com la veu, cultu-
ralment?

R. No la conec gaire 
la vida cultural de Sant 
Adrià, però m’adono, per 

exemple, que l’Ateneu 
Adrianenc sobreviu grà-
cies a l’esforç de no-
més quatre persones. 
Fan teatre, exposicions, 
xerrades però cada dia 
els costa més i això em 
sap molt de greu. Perquè 
veig que al final es per-
drà, i són coses que no 
es poden entendre. Crec 
que l’ajuntament no hi 
ajuda gaire i que no és tot 
problema de diners.

P. On ha investigat 
sobre com era la ciutat 
el segle XIII?

R.  Gràcies al llibre 
del Mil·lenari que va fer 
l’església de Sant Adrià 
Nord, en el que va par-
ticipar el meu germà. I 

després d’algunes biblio-
teques, tot i que de Sant 
Adrià no hi havia molta 
informació. Se sap que 
hi havia la parròquia i els 
voltants, però poca cosa 
més. Del que no he trobat 
res és de la sagrera de 
Sant Adrià. Jo en parlo 
al llibre però no he trobat 
cap informació. 

L’escriptor adrianenc Xavier Royo, amb el seu llibre “Jo, almogàver”, ambientat en part a la ciutat.

Entrevista completa:
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Plaça de la Vila, 11, entlo., 3ª 
08930 - SANT ADRIÀ DE BESÒS

Tels. 934.62.27.21 / 934.62.08.07 Fax. 933.81.25.48 

Manuel 
AMAYA 
BRAVO

Agente de la Propiedad 
Inmobiliaria

Perito Industrial
Perito Tasador

Administrador de Fincas

Locales en Alquiler - Pisos en Venta

Mariscal Cabanes, 46-48 
Local (Zona Artigas). Dos puer-
tas dan a la calle. Una de las puertas 
tiene entrada peatones; Pavimento 
terrazo; Un aseo; Altura del Local 5,50 
metros;  220,40 metros planta; 156 
metros altillo, adaptado para despa-
chos, con divisiones. Ventanas de 
celosia de vidrio, a la calle. 

Mariscal Cabanes 20-22 
Local  138,48 m  (Zona Arti-
gas).  Una puerta; El pavimento es 
de cemento no tiene terrazo; Un aseo.

Bogatell, 58. Local Uno. 
100 m. 2  puertas; Aseo; El local es 
un poco irregular. 

Villar, 85. Local. 123,50m. 
Local y sótano, comunicado por una 
rampa; 1 puerta; Tiene puerta con sali-
da al vestíbulo.

En Sant Adrià Besós
Juan Fivaller, 10. Local      

193m.

En Badalona disponemos 
de varios entresuelos comer-
ciales

Guasch, 4. Local. 900 m. 
(Badalona). Dos puertas, una 
basculante y otra peatonal. 
Más de 5 m. de altura  

Cultura

David Guetta tornarà a ser el màxim 
reclam del Barcelona Beach Festival

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Una setmana abans 

del Hard Rock Rising, que 
es durà a terme a la platja 
del Fòrum i al Parc de la 
Pau adrianencs el 24 i 25 
de juliol, arribarà la segona 
edició del Barcelona Beach 
Festival. De nou amb el 
dj David Guetta com a 
màxim reclam i organitzat 
per Live Nation i Atres-
media, també portarà a 
Sant Adrià a altres grans 
noms de l’electrònica 
mundial com Hardwell, 
Axwell^Ingrosso, Martin 
Garrix I The Zombie Kids.

Com a màxima nove-
tat s’instal·larà un segon 

escenari dedicat als dj’s 
underground i que es po-
dran pagar les consumi-
sions amb una pulsera de 
pagament cashless que 
es podrà activar através 
d’internet. 

Com l’any passat, 
un euro de cada una de 
les entrades que es ven-
guin (hi haurà disponibles 
30.000) es destinarà a 
entitats adrianenques que 
treballin amb fins socials. 
Enguany repeteixen les 
mateixes entitats que van 
rebre aquesta ajuda l’any 
passat: el Casal Infantil 
de La Mina, l’Associació 
Pro Disminuïts Psíquics 
SAnt Adrià (ASSA), Sa-
lesians Sant Jordi-Pes La 

Mina, l’Associació Juvenil 
Barnabitas i l’Asociación 
Protectora Discapacita-
dos Sant Adrià (APRO-
DISA).

Les entrades s’han 
posat a la venda a tra-
vés de www.livenation.
es, www.misterentradas.
com, Ticketmaster, El 
Corte Inglés i www.en-
tradas.com. El preu va de 
57 a 157 euros.

JP

La segona edició es durà a terme a la platja del Fòrum el 18 de juliol.

Arriba la segona edició del Barcelona Beach Festival, de nou amb David Guetta
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Alberto de la Guía, 
quart a la cursa 
Trailwalker d’Intermón

Redacció

Sant Adrià.-
Alberto de la Guía, 

ultrafondista adrianenc, 
va participar aquest cap 
de setmana en la Trai-
lwalker, una cursa so-
lidària organitzada per 
Intermón Oxfam en la 
que vam participar 376 
equips de quatre corre-
dors. L’objectiu era lluitar 
contra la pobresa i la fam 
en un recorregut de 100 
kilòmetres, entre Olot i 
Sant Feliu. L’equip de 
l’adrianenc va acabar en 
quarta posició, amb un 
temps de 10 hores i 41 
minuts, en un resultat 
“molt positiu”, segons 
de la Guía.

Des de la primera 

edició de la cursa a 
Espanya, l’any 2011, 
s’han recaptat 2,5 mi-
lions d’euros. En l’edició 
d’enguany, que s’ha ce-

lebrat a Girona i també 
ho farà a Madrid el 20 
de juny, s’han aconse-
guit prop de 800.000 
euros.

Segones fases d’ascens 
consecutives pel Sant 
Martí Adrianenc  

Redacció

Sant Adrià.-
La temporada pas-

sada, e l  Sant Mart í 
Adrianenc va aconseguir 
l’ascens a Divisió d’Honor 
Plata de l’handbol es-
tatal. La seva feina de 
planificació i confiança 
en el planter van donar 
els seus fruits, però final-
ment no van poder pujar 
per la manca de patro-
cinadors que poguessin 
afrontar les despeses de 
desplaçament. Per això, 
van haver de tornar a la 
Primera Estatal. 

Un any després, han 
tornat a assegurar-se la 

seva participació als pla-
yoffs. Gràcies al seu darrer 
triomf davant el Domini-
cos per 33 a 29, els de 
Nacho Parera tindran, com 
a mínim, la segona plaça 
del grup, que dóna accés 
a les fases finals. El líder 
és el filial del Granollers 
amb 49 punts, un més 
que els adrianencs. El 
tercer classificat és el Ma-
taró amb 45, ja descartat 
per la lluita dels llocs de 
playoff.

El partit partit davant 
els aragonesos va co-
mençar amb un marcador 
molt baix, però a mida 
que passaven els minuts, 
els locals es van entonar, 

sobretot gràcies a Cum-
plico i Coba. Un parcial 
de 6 a 0 va posar les 
coses molt de cara pels 
adrianencs. A la segona 
part, els visitants van 
aconseguir acostar-se en 
el marcador a només un 
gol, però de nou Cum-
plido i també Romero, 
amb la seva fiabilitat, 
van aconseguir mante-
nir l’avantatge i arribar 
amb 33 a 29 al final del 
partit. 

El darrer partit de 
la temporada regular es 
disputarà el proper dis-
sabte, 2 de maig, a les 
19 hores, a la pista de la 
UE Sarrià.

El darrer triomf davant el Dominicos li assegura la segona plaça.
AG
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Farmàcies de torn - MAIG 2015

Telèfons 
d’interès 

SANT ADRIÀ
-Ajuntament- 93.381.20.04
-Policia Local- 93.381.55.55
-Protecció Civil- 93.462.27.00 / 
93.462.22.11
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.381.50.11
-Mossos d’Esquadra- 088 (per a les tres 
ciutats)
-Creu Roja- 93.381.00.80
-Correus- 93.381.21.31
-CAP local- 93.462.26.61
-Taxis- 93.392.22.22

SANTA COLOMA
-Ajuntament- 93.462.40.40
-Policia Local- 93.386.00.50
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.466.38.45
-Creu Roja- 93.386.20.24 / 93.446.21.87
-Correus- 93.386.69.99
-Bombers- 93.391.82.82
-Bombers.Urg.- 93.391.80.80 
-Hospital Esperit Sant- 93.386.02.02 
 (Urgències- 93.386.30.00)
-Ambulàncies- 93.468.20.00   
-Companyia de l’Aigua- 93.386.59.99
-Taxis- 93.391.22.22

BADALONA
-Ajuntament- 93.483.26.00
-Policia Local-  93.483.29.01
-Comissaria de la Policia Nacional- 93.387.04.47
-Protecció Civil -93.483.28.86
-Bombers- 93.388.00.80
-Correus- 93.384.34.52 / 93.399.62.12
-Hospital Municipal - 93.464.83.00
-Hospital Can Ruti-93.465.12.00
-Ambulàncies- 93.384.56.12
-Estació Renfe- 93.389.30.75
-Taxis- 93.225.00.00/     
-Gas Badalona S.A. 93.389.03.66 / 93.389.07.16

COMARCA
-Catalana  Gas -900.30.31.32
-Averies Gas - 900.39.40.41
-FECSA- 900.31.31.31
-Aigues de Barcelona
 900.35.53.55
-Enher Elec.- 900.333.330
-Tugsal- 93.395.31.11
-Grup de Famílies de Jugadors 
compulsius (GAM-ANON)- 
645.343.336

Serveis
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Divendres 1
Via Trajana, 20, local 6

Dissabte 2
Av. de Catalunya, 50

Diumenge 3
García Lorca, 1

Dilluns 4
Mar, 18

Dimarts 5
Pi i Gibert, 66
Dimecres 6

Gran Via CC, 26
Dijous 7

Avda. Catalunya, 92-94
Divendres 8

Avda. Platja, 82
 Dissabte 9

Andreu Vidal, 2
Diumenge 10

Fernández Márquez, 73-75
Dilluns 11

Via Trajana, 20, local 6
Dimarts 12 

Av. de Catalunya, 50
Dimecres 13

García Lorca, 1
Dijous 14
Mar, 18

Divendres 15
Pi i Gibert, 66
Dissabte 16

Gran Via CC, 26
Diumenge 17

Avda. Catalunya, 92-94
Dilluns 18

Avda. Platja, 82
 Dimarts 19

Andreu Vidal, 2
Dimecres 20

Fernández Márquez, 73-75  
Dijous 21

Via Trajana, 20, local 6

 Divendres 22
Av. de Catalunya, 50

Dissabte 23
García Lorca, 1
Diumenge 24

Mar, 18
Dilluns 25 

Pi i Gibert, 66
Dimarts 26

Gran Via CC, 26
Dimecres 27

Avda. Catalunya, 92-94
Dijous 28 

Avda. Platja, 82
Divendres 29
Andreu Vidal, 2
Dissabte 30

Fernández Márquez, 73-75
Diumenge 31

Via Trajana, 20, local 6

Javier Reverte, no confundir con Arturo Pérez 
Reverte, es un excelente narrador con mucha 
obra publicada, pero yo quiero centrar mi re-
comendación en su literatura de viajes.
La lectura y los viajes son dos pasiones que 

al igual que a multitud de personas me tienen atrapado. 
Seguramente es por eso, y naturalmente por su calidad 
como escritor, por lo que cuando cae en mis manos un 
libro de viajes de Javier Reverte estoy convencido de 
que me esperan horas de diversión garantizada, leyendo  
y soñando a la vez con los parajes que describe.
He elegido Corazón de Ulises, un recorrido por Grecia, 
Turquía y Egipto, luego explicaré porqué, pero sus li-
bros sobre África, Alaska o el Amazonas son también 
magníficos.
Con Javier Reverte no solamente recorremos los luga-
res que el transita, también conocemos su historia, las 
anécdotas de todo viaje se cruzan con las descripciones 
de exploradores antiguos y aventureros de todas las 
épocas. El autor puede describirnos un viaje por el río 
Yukón, entre Alaska y Canadá, a la vez que rememora 
las vivencias de Jack London en el mismo lugar, las 
aventuras de los buscadores de oro, y las peripecias a 
las que puede enfrentarse uno cuando recorre lugares 
poblados por osos.
Amenidad, interés, cultura y vivencias van de la mano en estos libros de viaje.
Corazón de Ulises nos traslada en un itinerario maravilloso por lugares míticos 
y fundamentales del origen de la civilización griega, los orígenes de nuestra 
cultura se entremezclan con unos paisajes en ocasiones apenas alterados, 
restos monumentales que recuerdan pasadas grandezas y un profundo sentido 
de la belleza y siempre las vivencias cotidianas, los encuentros con personas, 

el toque humano que nos demuestra que el libro que 
tenemos entre las manos es mucho más que una guía 
de viajes o un libro de historia.
Con Corazón de Ulises, la caótica Atenas actual nos 
sirve de puerta de entrada a  la Atenas de Pericles, 
la contaminación de los tubos de escape apenas nos 
dejará ver la Acrópolis, pero no importa Javier nos la 
presentará en su mayor esplendor.
Podremos visitar Troya, recordar como la describe la 
Ilíada, como la redescubrió y desenterró Schliemann y 
como la asaltan ahora los turistas.
Viajaremos evocando a Ulises a Itaca su patria su origen 
y su destino, recorreremos Alejandría o Estambul.
De los laberintos del tráfico moderno pasaremos al del 
Minotauro en Cnosos, Creta. Por las orillas del Bósforo 
podremos seguir el viaje de Jasón y los Argonautas en 
su búsqueda del Vellocino de Oro.
¿Son suficientes estos motivos para que quién aún no 
lo haya hecho se inicie en la lectura de Javier Reverte 
con “Corazón de Ulises”? Yo creo que si.
Además en la biblioteca de Santa Adriá podéis acceder 
a un volumen del libro autografiado por el autor.
Otros libros de Javier Reverte que podréis encontrar en 

la biblioteca de Sant Adriá son: “Caminos perdidos de África”, “El río de la 
luz”, “En mares salvajes”.

Disfrutando de la lectura (IV): 
“Corazón de Ulises” 

Enrique Carpintero
Podeu trobar aquest llibre, i tots els llibres que recomani l’Enrique Carpintero en aquesta secció, a 
la Biblioteca Sant Adrià (Pl. Guillermo Vidaña i Haro, s/n). Els horaris són: les tardes, de dilluns a 
divendres, de 15.30 a 20.30 h.; matins, dimarts i divendres, de 9 a 14 h.; dissabtes de 9 a 13.30 h. Per 
més informació: 93 462 14 79; b.st.adrib@diba.cat, http://bibliotecavirtual.diba.cat.  

BALANÇA (24 setembre-23 octubre)
Viuràs un mes tranquil en quasi tots els aspectes de la 
teva vida, pel que els entrebancs seran pràcticament 
inexistents.  

ESCORPÍ (24 octubre-22 novembre)
Les coses començaran molt bé per a tu aquest mes, ja 
que escoltaras a la teva consciència i et deixaras portar 
pel teu instint.  

SAGITARI (22 novembre-21 decembre)
A principis de mes et sentiras una mica preocupat per la 
teva salut, així que faras el que has de fer i començaras 
a cuidar-te més dia a dia. 

CAPRICORN (22 desembre-20 gener)
La teva vida sentimental i sexual serà molt activa, 
especialment durant la segona quinzena del mes. 
Aprofita el moment. 

AQUARI (21 gener-19 febrer)
Aquest mes les sortides amb els teus amics faran que 
renovis totes les teves energies i et sentis ple de bon 
humor i vitalitat.
 
PEIXOS (20 febrer-20 maig)
Canvia la mentalitat perquè t’has marcat una rutina que 
no et deixarà gaudir del dia a dia i acabaras frustrat i 
sense ànims.

ARIES  (21 març-20 abril)
Tot el que tinguis per davant serà bo per aconseguir èxit 
i que les coses siguin fàcils per a tu aquests propers 
dies de l’any.

TAURE  (21 abril-20 maig)
Tot i trobar dificultats en el camí durant aquest mes, 
no tiris la tovallola perquè tot s’arreglarà a favor teu 
quan menys o esperis.   

BESSONS  (21 maig-21 juny)
És hora de posar-te a dieta després de les festes de 
Nadal. Si ho aconsegueixes, et sentiras millor per 
dins i per fora.  

CRANC  (22  juny-23  juliol)
Si t’ho proposes, tot sortirà com ha de ser i aconseguiras 
els teus objectius. Has de continuar sent positiu, sense 
perdre l’esperança. 

LLEÓ (23  juliol-23 agost)
Intenta posar-te les piles aquest mes, ja que serà 
molt mogudet per tu. Aprofita al màxim les teves 
oportunitats sense que desapareguin.

V E R G E  ( 2 4  a g o s t - 2  s e t e m b r e ) 
Patiràs unes petites molèsties de salut però es passaran 
amb una mica d’exercicis i de relaxació que aconseguiran 
una millor forma. 




